
Udvalget for Landdistrikter og Øer

Til: Energi-, forsynings- og klimaministeren

Dato: 2. maj 2017

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

ULØ alm. del

Samrådsspørgsmål K
Før folketingsvalget i 2015 lancerede Venstre oplægget ”Nyt liv og mere fri-
hed til landdistrikterne” (april 2015) med forslag om en bredbåndsfond. Af op-
lægget må man forstå, at initiativet skulle komme landdistrikterne til gavn. Li-
gesom når der i aftaleteksten til ”Vækst og udvikling i hele Danmark” (februar
2016) står, at ”Der er […] områder, især uden for byerne, der ikke har adgang
til basale bredbåndsforbindelser, og hvor teleselskaberne ikke har planer om
at udrulle”, og at det er i disse områder, at puljen skal forbedre dækningen.
a. Hvordan mener ministeren, at dette er opfyldt, når ingen af de såkaldte
yderkommuner har fået støtte fra bredbåndspuljen i 2016, mens der til gen-
gæld er givet støtte til projekter i Storkøbenhavn?
b. Ministeren bedes redegøre for, hvorfor ingen af de 16 projekter i de såkald-
te yderkommuner har fået støtte fra bredbåndspuljen, når der er givet tilskud
til 9 projekter i bykommuner?
c. Har ministeren hele tiden haft en intention om, at bredbåndspuljen også
skulle dække projekter i Storkøbenhavn?
d. Vil ministeren tage initiativ til at ændre kriterierne for at få støtte fra bred-
båndspuljen fra næste ansøgningsrunde (for 2017), så flere projekter i landdi-
strikterne kan komme i betragtning til støtte i de kommende år?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Magnus Heunicke (S), Malte Larsen (S)
og Lennart Damsbo-Andersen (S).

På udvalgets vegne

Peter Juel Jensen
formand
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